
Protokół  Nr  III/2006 
 

z III sesji  Rady Gminy Mieścisko w dniu 15 grudnia 2006 r. w godz.12.00 do 14.30  
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 

 
Adn. 1 
 
  III sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta 
Kapczyńska. Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko: 
-  Wójta Gminy – P.Andrzeja Banaszyńskiego i przedstawicieli administracji, 
- Komendanta Komisariatu Policji w Skokach – P.Jacka Matysiaka, 
- Prezesa Zarządu gminnego OSP w Mieścisku – P.Kazimierza Wiertla, 
- członka Powiatowej Izby Rolniczej – P.Ryszarda Sadłowskiego, 

- sołtysów wsi oraz wszystkich gości przybyłych na dzisiejszą sesję. 
(Listy obecności sołtysów i zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu). 
 
Adn. 2 
 
  Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy na 
dzisiejszej sesji obecnych jest 11, co stanowi quorum, wobec czego Rada jest prawomocna do 
prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 
Radni nieobecni usprawiedliwieni to: 
- radny Ryszard Rodzewicz, 
- radny Jan Wojtyszyn, 
- radna Daniela Toboła, 
- radny Ireneusz Migas. 
(Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu). 
Z kolei Przewodnicząca Rady poprosiła wszystkich uczestników o powstanie i uczczenie 
minutą ciszy 25 rocznicy ogłoszenia stanu wojennego, która minęła 11 grudnia. 
 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad III sesji Rady Gminy jaki radni i 
goście otrzymali z zaproszeniem na sesję. Następnie zapytała, czy ktoś z radnych chciałby 
wnieść zmiany do przedstawionego porządku obrad ? Radni zmian nie wnieśli. 
(Porządek obrad III sesji Rady Gminy stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
Adn. 4 
 
 
 Przewodnicząca Rady zaproponowała przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady 
Gminy bez odczytywania. Powiadomiła, że protokół był do wglądu w biurze Rady i nikt w 
tym czasie nie wniósł do niego uwag. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przyjęli protokół z ostatniej sesji bez jego odczytywania. 
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Adn. 5 – Interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Hoffmann – w imieniu mieszkańców Popowa Kościelnego-Huby zgłosił prośbę aby 
przy drodze powiatowej postawić przystanek na żądanie. 
- radny Górski: 
1) zapytał czy byłaby możliwość postawienia lampy na Osiedlu Michałowskim 
k./P.Mazurkiewicz bo jest tam ciemno ? 
2) na Osiedlu Michałowskim na tej samej ulicy jest studzienka zabezpieczona dwoma 
krawężnikami. Zdaniem radnego winno być to lepiej zabezpieczone; 
- radny Kuryłowicz: 
1) w sprawie oświetlenia w Kłodzinie. Przy P.Hawro nie świeci lampa; 
2) sprawa dotyczy odwozu i przywozu dzieci do i z szkoły. Niektórzy rodzice buntują się, że 
stale dzieci późno wracają, lub muszą wcześniej jeździć do szkoły. Czy możnaby zrobić 
zmiany rotacyjne w harmonogramie aby każdy był  równo potraktowany ? 
- radny Witucki: 

1) na skrzyżowaniu k./Domu Kultury w Sarbii  jedna żarówka nie świeci; 
2) w sprawie skrzyżowania w Rudzie – w dalszym ciągu nie jest oznakowane, że jest to 

teren zabudowany. Wjeżdżając od Popowa wjeżdżamy do Rudy Koźlanki, wjeżdżając 
od Wągrowca znajduję się na terenie Mieściska. Trudno określić w jakiej 
miejscowości znajduje się. 

- radny Plewa: 
1) czy jest możliwość ustawienia 2 koszy na śmieci na przystankach, bo wszystkie 

papiery trafiają do rowów; 
- radny Rojewski – jadąc ulicą Nową tam są pomalowane pasy – przejście dla pieszych. Z 
tego nowego chodnika od strony torów na drugą stronę do drugiego chodnika, gdzie są 
połamane płytki. Radny zapytał czy ten chodnik będzie naprawiany ? Chodnikiem tym nikt 
nie idzie, bo tam nie można iść. Ludzie idą asfaltem. 
 
Adn. 6 – Zapytania sołtysów 
 
Sołtysi na sesji nie zgłosili zapytań. 
 
Adn. 7 
 
 Wójt Gminy złożył informację ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym. 
(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 
Do przedstawionej informacji zgłoszono zapytania: 
- radny Witucki – w nawiązaniu do spotkania Wójta z Kuratorem zapytał odnośnie 
odpracowywania godzin. Ilość ludzi do odpracowania jest duża, ale do sprzątania na wsiach 
pozostają tylko sołtysi. Czy coś się zmieni w tym zakresie ? 
- Wójt – w odpowiedzi dodał, że powinno się zmienić. Zmienił się sędzia, który będzie to 
egzekwował. Sądzę, że egzekwowanie będzie większe. System jest ten sam, że będzie 
odpracowywane przez Brygadę i na wsiach. 
- Sekretarz Gminy – jeśli chodzi o sprzątanie na wsiach to jest jeszcze możliwość prac 
społecznie użytecznych. Ci ludzie maja 10 godzin tygodniowo i pracują w miejscu 
zamieszkania. Akurat w Sarbii nie ma takiej osoby. Chodzi o osobę, która jest w ewidencji 
Biura Pracy, nie pobiera zasiłku dla bezrobotnych, ale pobiera zasiłek z opieki społecznej. 
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Adn. 8 – Podjecie uchwał 
 
- w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2006 rok. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że do uchwały w sprawie zmian omawianej na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Wójt wnosi autopoprawki: 

1) dotyczy zwiększenia dochodów i wydatków o kwotę 1.635 zł z tytułu zwiększonej 
ilości wydanych zezwoleń na sprzedaż alkoholu. Kwotę tę planuje się przeznaczyć na 
wydatki związane z organizacją kolacji wigilijnej oraz zakup upominków dla dzieci ze 
świetlicy socjoterapeutycznej; 

2) Kierownik ZAZ w Gołaszewie zwrócił się z prośbą o dokonanie zmian w budżecie 
gminy dotyczących planu przychodów i wydatków zakładu budżetowego min. zmiana 
ta powoduje zwiększenie przychodów o kwotę 28.479 zł i wydatków o kwotę 6.479 zł. 

Radni do przedstawionych autopoprawek nie wnieśli uwag, a zatem Przewodnicząca Rady 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy po uwzględnieniu 
autopoprawek, którą następnie poddała pod głosowanie. Uchwała w głosowaniu została 
przyjęta jednogłośnie przy 11 głosach „za” i stanowi załącznik do protokołu. W tym 
czasie na sesję weszła radna Daniela Toboła i tym samym na sesji jest obecnych 12 
radnych. 
 

    - uchwała w sprawie diet dla radnych. 
Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że diety dla radnych zostały szczegółowo omówione na 
wspólnym posiedzeniu Komisji. Niezależnie od tego zapytała czy są inne uwagi, 
propozycje do projektu uchwały. Radni nie wnieśli uwag. W związku z powyższym 
Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały, który przewiduje: 
- dla radnych zamieszkałych w Mieścisku dietę 150 zł 
-  dla radnych spoza Mieściska – 180 zł za każdy udział w pracach Rady (sesje, 

komisje, szkolenia) 
Następnie Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie przy 12 głosach „za” i stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zryczałtowanej diety dla Przewodniczącego Rady Gminy. 
Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że projekt uchwały był przedmiotem opiniowania na 
wspólnym posiedzeniu Komisji. Jednak zapytała czy radni mają jakieś wątpliwości, 
zapytania ? Radni nie zgłosili zapytań. W związku z powyższym Przewodnicząca Rady 
odczytała projekt uchwały, którą następnie poddała pod głosowanie. 
Na 12 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta przy 11 głosach „za” i 1 głosie 
„wstrzymującym”. Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została przyjęta większością 
głosów. 
(Uchwała w sprawie zryczałtowanej diety dla Przewodniczącego Rady Gminy stanowi 
załącznik do protokołu). 
 

      - uchwała w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia dla Wójta Gminy Mieścisko. 
Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że projekt uchwały był omawiany na wspólnym 
posiedzeniu Komisji. Poinformowała, że Wójt zrezygnował z podwyżki na rzecz 
pracowników. Dla usankcjonowania musi być podjęta uchwała chociaż nie ma zmian w 
wysokości wynagrodzenia. Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały, który 
następnie poddała pod głosowanie. 
Na 12 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
do protokołu. 
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- uchwała w sprawie budżetu Gminy na 2007 rok. 
Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały budżetowej na 2007 rok stanowiący załącznik 
do projektu budżetu Gminy na 2007 rok. Skarbnik Gminy poinformowała, że do projektu 
uchwały w sprawie budżetu Gminy Wójt wnosi autopoprawki, które wcześniej zostały 
omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji. Z kolei Skarbnik Gminy odczytała 
autopoprawki do projektu budżetu Gminy na 2007 rok wniesione przez Wójta Gminy. 
(Autopoprawki do projektu budżetu Gminy Mieścisko na 2007 rok wniesione przez Wójta 
Gminy Mieścisko stanowią załącznik do protokołu). 
W dalszej kolejności Skarbnik Gminy odczytała opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Poznaniu o projekcie budżetu gminy na 2007 rok. 
(Opinia RIO o projekcie budżetu Gminy na 2007 rok stanowi załącznik do protokołu). 
Z kolei Przewodnicząca Rady odczytała opinię stałych Komisji Rady Gminy.o projekcie 
budżetu Gminy na 2007 rok, która jest opinia pozytywną. 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad poprawkami do projektu budżetu Gminy na 
2007 rok. Zwróciła się do radnych o pytania do projektu budżetu. Wskazała, że projekt 
budżetu był przedmiotem kilkugodzinnego analizowania na posiedzeniu Komisji. Na sesji 
żadnych pytań do przedstawionego projektu budżetu Gminy nie zgłoszono. W związku z 
powyższym  Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały budżetowej na 2007 rok 
wraz z autopoprawkami. A następnie poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 12 radnych uchwała w sprawie budżetu Gminy na 2007 rok została w głosowaniu 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
 

- uchwała w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji przedmiotowej dla 
gospodarstwa pomocniczego. 
Uzasadnienie do projektu uchwały odczytała Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 
Gospodarstwo pomocnicze – Brygada Robót Komunalnych jest gospodarstwem Urzędu 
Gminy, wykonującym zadania gminy, w szczególności polegające min. na utrzymaniu 
oczyszczalni ścieków. Koszty utrzymania oczyszczalni ścieków w Mieścisku i Popowie 
Kościelnym są wyższe, aniżeli uzyskiwane dochody. Zakładany całkowity koszt odbioru i 
oczyszczani 1 m3 ścieków wynosi 4,56 zł brutto, z czego zakładana odpłatność mieszkańca za 
1 m3 wynosi 4,06 zł, stąd konieczność dofinansowania działalności zakładu kwota 40.000 zł. 
Ta kwota została ujęta w budżecie Gminy na 2007 rok. 
Do projektu uchwały zgłosił zapytanie radny Kuryłowicz czy dotacja uwzględnia dowóz 
ścieków beczkowozem ? 
- Wójt – w odpowiedzi wyjaśnił, ze tak. To jest wszystko to co przerobi oczyszczalnia. 
Innych pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. W związku z powyższym Przewodnicząca 
Rady odczytała projekt uchwały, który następnie poddała pod głosowanie. 
Na 12 radnych obecnych na sesji, uchwałą w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie utworzenia rachunku dochodów własnych. 
Uzasadnienie do projektu uchwały odczytała Skarbnik Gminy. Zgodnie z art.22 ustawy o 
finansach publicznych jednostki budżetowe mogą gromadzić na rachunku dochodów 
własnych inne dochody określone w uchwale przez organ stanowiący. Do tej pory źródłem 
dochodów własnych w szkołach były wpływy z tytułu świadczenia usług w zakresie 
funkcjonowania stołówek szkolnych. Dodatkowo źródłem dochodów aktualnie będą środki 
uzyskane ze sprzedaży usług ogrzewania mieszkań, ogrzewania ciepłej wody i konserwacji 
anteny w mieszkaniach w budynkach szkolnych. Te dochody będą przeznaczone na zakup 
oleju opałowego, gazu i konserwacje anteny. 
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Do projektu uchwały zgłosił zapytanie radny Witucki: 
W dalszym ciągu nie widzi sensu aby Brygada Robót Komunalnych pobierała czynsz za 
mieszkania a Szkołą miała drugie konto na ogrzewanie itd. Jeśli jest zarządca budynku to 
niech zarządca płaci za ogrzewanie temu co wytwarza ciepło, natomiast nie powinna tym 
zajmować się Szkoła. Można to opomiarować. Winno to być u jednego zarządcy. 
- Wojt – może to jest następny etap, że będzie trzeba to zrobić. 
- radny Witucki – skoro będzie konto to ja nie widzę przeszkód żeby Szkołą pobierała też 
czynsz i prowadziła całą gospodarkę tym blokiem łącznie z remontami. 
- radna Kapczyńska – stwierdziła, że Szkoła powinna zajmować się edukacją. 
- Wójt – jestem za tym że Dyrektor winien zajmować się Szkołą i w tym kierunku pójdziemy. 
Innych zapytań  do projektu uchwały nie zgłoszono. W związku z powyższym 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który następnie poddała pod głosowanie. 
Na 12 radnych: 10 głosowało „za”, 1 „przeciw” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”. Uchwała 
została przyjęta większością głosów. Po podjęciu uchwały Przewodnicząca Rady zarządziła 
20-minutowa przerwę. 
Po przerwie Przewodnicząca Rady przekazała dalsze prowadzenie sesji Z-cy 
Przewodniczącego – P.Januszowi Górskiemu.. 
 
- uchwała w sprawie ustalenia wysokości najniższego wynagrodzenia zasadniczego w I 
kategorii zaszeregowania do tabeli miesięcznych kwot wynagrodzenia zasadniczego oraz 
wartości jednego punktu do tabeli punktowych rozpiętości dla poszczególnych kategorii 
zaszeregowania dla pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Gminy 
Mieścisko. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. W związku ze wzrostem 
minimalnego wynagrodzenia od 1 stycznia 2007 r. do kwoty 936 zł zachodzi konieczność 
zwiększenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego w I kategorii zaszeregowania do tabeli 
miesięcznych kwot wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników zatrudnionych w 
jednostkach organizacyjnych Gminy Mieścisko. Przedstawiona przez kierowników jednostek 
organizacyjnych propozycja wysokości najniższego wynagrodzenia w I kategorii 
zaszeregowania w kwocie 800 zł oraz wartości jednego punktu w wysokości 4 zł zapewni 
wypłatę wynagrodzenia zgodnego z obowiązującymi przepisami. 
Do projektu uchwały nie zgłoszono zapytań. Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, 
który następnie poddał pod głosowanie. 
Na 11 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie przyjęcia strategii rozwiązywania problemów społecznych na terenie 
Gminy Mieścisko w latach 2006-2013. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. Zgodnie z art.17 ust.1 pkt.1 
ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej do zadań własnych gminy o charakterze 
obowiązkowym należy opracowanie i realizacja gminnej strategii rozwiązywania problemów 
społecznych ze szczególnym uwzględnieniem programów pomocy społecznej, profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych i innych, których celem jest integracja osób i rodzin 
z grup szczególnego ryzyka. W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady odczytał 
projekt uchwały, który następnie poddał pod głosowanie. Na 11 radnych uchwała w 
głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych” na rok 2007. 
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Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił  Wójt Gminy. W związku z brakiem pytań 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który następnie poddał pod głosowanie. 
Na 11 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy na I półrocze 
2007 r.. 
Projekty planów pracy przedstawili kolejno Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy. 
Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który poddał pod głosowanie. 
Na 11 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Adn. – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

- Radnemu Hoffmannowi w sprawie przystanku – cyt: wystapimy do PKS i zarządcy 
drogi; 

- lampa na Oś.Michałowskim –cyt: tam chcemy załatwić kompleksowo, 
- studzienka –cyt: „trzeba zabezpieczyć”, 
- radnemu Kuryłowiczowi –cyt:„również będzie zrobione, 
- dowóz dzieci – cyt:co pół roku harmonogram jest zmieniany , 
- skrzyżowanie Ruda –cyt:pismo zostało skierowane, 
- sprawa koszy na przystankach w Zbietce – cyt: kto będzie je opróżniał ? Jak będą stały 

przy drodze będą szybko zapełnione. Jestem temu przeciwny” 
- radnemu Rojewskiemu - pasy zostały pomalowane i pomalowana będzie podwójna 

ciągła do Rudy, ponieważ obecne wyjazdy z Osiedla Młodych na drogę wojewódzką 
powodują duże  niebezpieczeństwo; 

- - stojące płytki – cyt: na razie chcemy skończyć inne roboty już zaczęte; 
- kwestia lamp – cyt:zostanie załatwiona; 

 
Adn. Wolne głosy i wnioski 
 
- P.Ryszard Sadłowski – delegat do Powiatowej Izby Rolniczej – w związku z faktem, że 
kończy się kadencja Rady Wielkopolskiej Izby Rolniczej podziękował za współpracę, 
jednocześnie zachęcał wszystkich rolników do udziału w wyborach do Izby Rolniczej. Na 
zakończenie złożył wszystkim życzenia świąteczne. 
- radny Witucki – zgłosił, że mieszkaniec naszej gminy, który nabywa samochód z zagranicy 
jest zobowiązany wpłacić opłatę recyklingową. Dlaczego mieszkańcy naszej gminy muszą 
wpłacać na konto Urzędu Miejskiego w Wągrowcu, a nie mogą wpłacać na nasze konto ? 
- P.Chojnacki – sołtys wsi Jaworówko – poinformował, że w ostatnich dniach Spółdzielnia 
Mieszkaniowa Oddział w Pile przysłała swoim najemcom wyrównanie za szamba i dopłaty 
mieszkaniowe. Spółdzielnia wywozi szamba i my płacimy 7,20 zł za kubik wg licznika 
pobranej wody plus woda tj. w granicach 9,50 zł. Mamy szambo na 4 rodziny na 3 tys.l 
Szambo jest opróżniane raz w tygodniu czyli 4 razy w miesiącu po 3 tys.l. My zużywamy 40 
kubików wody. Miałbym prośbę żeby Rada przeanalizowała aby to zrefundować lokatorom 
bo nie wszystka wody idzie do samba. 
- radny Wieścicki – korzystając z obecności sołtysów poinformował o inicjatywie 
obywatelskiej pn. ”Piłkarska kadra czeka” . Ma być to szkółka piłkarskiego abecadła, w 
przyszłości uczniowski klub sportowy dla chłopców w wieku 8-13 lat z terenu gminy. 
Chętnych do udziału prosił o zgłaszanie. 
- Wójt – złożył wszystkim życzenia z okazji świąt Bożego Narodzenia i Nowego Roku. 
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- Wiceprzewodniczący Rady w związku z wyczerpaniem punktów porządku sesji złożył 
wszystkim życzenia i zamknął III sesję Rady Gminy Mieścisko. 
 
 

Protokółowała:      Przewodniczyli sesji: 
 
  Inspektor       Przewodnicząca Rady 

ds. obsługi organów gminy      Gminy 
 
    /Wiesława Kujawa/      /Elżbieta Kapczyńska/ 
 
 
         Wiceprzewodniczący Rady 
         Gminy 
 
          /Janusz Górski/ 

 


